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LA SRA. PRESIDENTA:

Bé, bones tardes a tots i a totes. Crec que hi som tots.
Començam la sessió d'avui i  demanam si hi ha substitucions.
Sembla que no hi ha substitucions tampoc, hi són tots els
titulars. 

Assisteix avui a la sessió l'Hble. Sr. Joan Rosselló i
Villalonga, síndic major de la Sindicatura de Comptes,
acompanyat de l’Hble Sra. Maria Antònia García i Sastre,
síndica; del Sr. Fernando Toll-Messía i Gil, síndic, i de la
Il·lustríssima Sra. Maria Eulalia Mas i Espinosa, secretària
general. 

Passaríem al punt primer de l'ordre del dia, que consisteix
en el debat dels escrits presentats per la Sindicatura de Comptes
RGE núm. 5093/24, mitjançant el qual es tramet la memòria
anual d'activitats corresponent a l'exercici 2023, i RGE núm.
5092/24, mitjançant el qual tramet la informació de la
liquidació del pressupost de la Sindicatura de Comptes de
l'exercici de l'any 2023.

Té la paraula l'Honorable Sr. Joan Rosselló i Villalonga per
tal de fer l'exposició oral. 

EL SR. SÍNDIC MAJOR DE LA SINDICATURA DE
COMPTES DE LES ILLES BALEARS (Joan Rosselló i
Villalonga):

Moltes gràcies, Sra. Presidenta i membres de la Comissió,
diputades i diputats. Avui compareixem per presentar tres..., bé,
dos informes, de fet, i la memòria activitats de la Sindicatura de
Comptes de l'any 2023. Demanaria, com que hi ha dos informes
que la síndica responsable..., bé, després de la memòria vénen
aquests dos informes, demanaria canviar l’ordre de presentació
de manera que puguem fer primer l’informe 232/24, de
l’Ajuntament de Manacor, després jo presentaria la memòria i
la liquidació del pressupost i després tornaríem a fer, tornaríem
a reprendre amb la síndica l’informe del compte general de
l’Ajuntament de Palma, i així serà més bo de dur per a tots per
a no fer dos informes seguits. Després també demanaria que les
intervencions al final si nosaltres podem respondre a..., si totes
les intervencions poden ser conjuntes i nosaltres, en lloc de
respondre informe a informe, respondrem en general i
evidentment tractarem totes les qüestions que es plantegin. 

Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Idò, si no tenen inconvenient amb la proposta del síndic
major, fem la presentació dels tres informes seguits i després
els diputats tendran un sol torn d’intervenció. 

II. Debat de l'escrit RGE núm. 5853/24, de la
Sindicatura de Comptes de les Illes Balears, pel qual es
tramet l'informe 232/24, del compte general de
l'Ajuntament de Manacor corresponent a l'exercici 2021. 

Per tant, passam al primer punt -ara ho canviam-, de l'ordre
del dia, serà el debat de l'escrit RGE núm. 5853/24, de la
Sindicatura de Comptes de les Illes Balears, mitjançant el qual

tramet l'informe 232/24, del compte general de l'Ajuntament de
Manacor corresponent a l'exercici 2021. Té la paraula la Sra.
García. 

EL SR. SÍNDIC MAJOR DE LA SINDICATURA DE
COMPTES DE LES ILLES BALEARS (Joan Rosselló i
Villalonga):

Bé, jo anava a demanar la paraula perquè la Sra. Maria
Antònia García pugui fer la presentació.

LA SRA. PRESIDENTA:

Perfecte, sí, Sr. Rosselló. 

LA SRA. SÍNDICA DE LA SINDICATURA DE
COMPTES DE LES ILLES BALEARS (Maria Antònia García
i Sastre):

Moltes gràcies, presidenta. Bones tardes, senyores i senyors
diputats. Com molt bé ha indicat la presidenta i el síndic major,
jo avui els he d’explicar l’informe relacionat amb el compte
general de l'Ajuntament de Manacor, un informe que va ser
aprovat el 16 d’abril de l’any 2024 pel Consell de la
Sindicatura. Es tracta d'un informe de caràcter general, i no de
periodicitat anual, elaborat per l’àrea d’ajuntaments i entitats
locals. 

Perquè sigui més fàcil fer un seguiment, he preparat una
presentació perquè així em puguin seguir de forma més fàcil.
L’he estructurada en dues parts que coincideixen amb
l'estructura de l’informe. Una primera part on ens dedicam a
analitzar el compte general i una altra segona part on ens
dedicam a analitzar l’activitat de foment i la contractació.

En aquesta primera part em referiré a les principals
magnituds pressupostàries de l'ajuntament; les principals
dimensions; l'àmbit objectiu, subjectiu i temporal que ens ha
guiat; el tipus de fiscalització que hem dut a terme i després, de
forma breu, em referiré a les principals conclusions i a les
recomanacions que ha fet la Sindicatura. I a la segona part,
evidentment, els explicaré la política de subvencions i
contractació que ha dut a terme aquest ajuntament i les
recomanacions que ha fet la Sindicatura. 

Bé, a la nostra àrea, a l’àrea d’ajuntaments i entitats, quan
hem d'abordar una fiscalització de compte general ens marcam
dos importants interrogants, de tal manera que sigui la guia de
la nostra fiscalització. I a partir d’aquí nosaltres hem de ser
capaços de donar resposta a aquestes dues qüestions que tenen
a la pantalla. 

El compte general de l'Ajuntament de Manacor de 2021
representa adequadament la situació econòmica, patrimonial i
pressupostària de l’entitat local? I la segona qüestió que ens
plantejam és si l'activitat contractual i subvencional resulta
conforme a les disposicions legals i reglamentàries. 

Per tant, aquestes són les dues qüestions que, al llarg de la
fiscalització, nosaltres hem de respondre. 
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Però, abans d'entrar en detalls, m'han de permetre que els
faci quatre pinzellades de les magnituds d’aquest ajuntament de
Manacor. És un ajuntament que té un pressupost consolidat de
45 milions d'euros. En un principi, tenien uns crèdits inicials de
43 milions i varen fer unes modificacions pressupostàries de 35
per arribar a aquest 78 milions que tenen. D’obligacions
inicials, varen recollir aquests 43 milions, de drets 47 i, per
tant, tenien un resultat positiu de 4 milions i un romanent -i un
romanent- de 57 milions. 

Altres qüestions importants per entendre aquesta
fiscalització referent a la població, aquesta població que
alberga el municipi de Manacor que l'any 2021, estam parlant
de dades de l'any 20211, el conformaven 45.416 habitants i la
mitjana d'empleats de l'ajuntament era de 339.

En aquest context, és des d’on nosaltres hem començat a
analitzar els comptes retuts,  les operacions, els actes o fets
d’activitat econòmica i pressupostària, les subvencions i els
contractes, circumscrits a l'exercici 2021 i, evidentment, afecta
l'Ajuntament de Manacor i les seves entitats dependents. 

A continuació tenen un esquema on poden veure el que és
el mapa d'organització que té l'ajuntament, a la part superior es
troba el que nosaltres denominam l'administració general de
l'ajuntament i després aquests organismes autònoms i aquesta
societat mercantil que formen part d'aquest ecosistema
administratiu de l'ajuntament. 

Nosaltres hem emès opinió financera a l’informe i de
compliment de legalitat respecte de l'administració general de
l'ajuntament. No s’emet opinió de les entitats dependents i sí
que veuran que hem recollit unes conclusions respecte del
compliment de legalitat en matèria de subvencions i contractes.

El tipus de fiscalització, han estat una auditoria financera,
una revisió del compliment de legalitat i la fiscalització de
contractes i subvencions. 

I aquí ara ja pas a explicar-los les principals conclusions
que, evidentment, a l’informe trobaran desenvolupades amb
molt més detall. 

L’opinió financera que té la Sindicatura respecte de
l'ajuntament és desfavorable, ja que el compte general no
expressa en tots els aspectes significatius la imatge fidel del
patrimoni i de la situació financera de l'ajuntament a 31 de
desembre de 2021.

Les cinc limitacions de l'abast, les quinze incidències molt
significatives i els quinze incompliments significatius de la
normativa aplicable en la gestió dels fons públics és el que ens
ha duit a emetre aquesta opinió desfavorable, tot i que hem
obtingut prova adequada i suficient d'auditoria, però, les
incorreccions que hem trobat eren greus i, per tant, hem hagut
d’emetre aquesta opinió desfavorable. 

Quant al model de control intern, l'Ajuntament no s'ajusta
a la normativa i no és eficaç atès que no fa un control efectiu i
no arriba a aquest cent per cent del pressupost general de l'any
2021.

Hem constatat que l’ajuntament, en matèria d'estabilitat
pressupostària, compliria els objectius d'estabilitat
pressupostària i la regla de despesa, però no hem pogut
concloure que s'hagi complert el període mitjà de pagament a
proveïdors, atès que durant els treballs de fiscalització
l'ajuntament no ens ha facilitat tota la informació per fer aquest
càlcul.

L'ajuntament no disposa..., perdó, l'ajuntament sí que
disposa d'un inventari dels seus béns, el que passa és que no
quadra amb els imports que figuren després en els estats
financers. 

S'han observat nombroses incidències de classificació de
comptes. Tenen un saldo deutor que suma 20 milions d'euros i
16 d’aquests 20 milions corresponen a saldos pendents de
cobrament per tributs locals i altres ingressos de dret públic que
gestiona l'ATIB. 

En el tancament de 2021, l'ajuntament mantenia diversos
procediments judicials i en el balanç no figura cap provisió per
a aquestes obligacions de pagament. A dia d'avui els puc
comentar que l'ajuntament ha de dur a terme una indemnització
de més de 8 milions d'euros que no tenia registrats en el seu
balanç. 

Però també és important assenyalar que ni l'Ajuntament de
Manacor ni les seves entitats dependents no tenen deutes amb
cap entitat bancària. 

Quant als procediments del compliment de legalitat, els puc
comentar que el procediment que han seguit per assolir el nivell
de carrera professional a l'Ajuntament de Manacor no s'ajusta
i no s'adequa a la normativa; que el complement de
productivitat que cobren 197 treballadors de l'Ajuntament de
Manacor tampoc no s'adequa a la normativa legal i que, per
tant, aquestes qüestions debiliten la gestió d'aquesta entitat. 

Quant a les entitats dependents, que els he mostrat al
principi, com l’Institut Públic del Teatre Municipal de
Manacor, l'Escola Municipal de Mallorquí, el Patronat
Municipal d'Esports i la institució pública d'Antoni Maria
Alcover, aquestes entitats no duen a terme actuacions de
control financer. No consta que l'òrgan competent hagi duit a
terme la formació i la preparació dels comptes anuals dels
pressupostos ni les seves liquidacions, i la memòria d'aquests
comptes anuals tampoc no inclou la informació mínima que la
normativa requereix.

Quant a aquesta societat mercantil, que és empresa de
serveis del municipi de Manacor, els comptes anuals de la
societat s'han aprovat fora de termini; no consta que la societat
hagi tramès a l'Ajuntament de Manacor el pressupost inicial
perquè l'aprovi de conformitat amb la normativa vigent;
l'informe d'auditoria d'aquesta societat expressa una opinió amb
excepcions i ha incrementat, aquesta societat, la despesa de
personal en 648.000 euros respecte del registrat l'any 2020.

Evidentment, quan hem trobat tantes incidències, quan hem
detectat pràctiques no del tot correctes, hem hagut de fer les
recomanacions pertinents a aquelles incidències que hem
assenyalat al llarg de l’informe, i són 51, no els les detallaré,
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simplement els diré que n'hi ha 12 en relació amb el control
intern, altres relacionades amb l’estabilitat pressupostària, amb
el balanç de situació, amb l’estat de canvi del patrimoni net,
amb la liquidació de pressupost sobre la memòria i també
recomanacions quant a la gestió de les entitats dependents. 

Passam ja a la segona part de l'informe i d'aquesta
presentació, ja entram dins el que ha estat l'anàlisi de l'activitat
de foment i de contractació i, excepte per les 28 incidències
significatives descrites a l'informe, la conclusió de la
Sindicatura és que l’activitat subvencional i de contractació de
l'Ajuntament de Manacor s'ha desenvolupat de forma favorable,
atenent la llei i la normativa aplicable. És ver que s'han detectat
incidències, però la nostra opinió és favorable en aquest àmbit
de foment i de contractació. 

Simplement, perquè en tenguin una idea, l'ajuntament ha
atorgat 1,6 milions d'euros en subvencions, 1,5 en subvencions
que tenien convocatòria i 0,1 en subvencions de concessió
directa. 

La mostra que ha analitzat la Sindicatura constava de quatre
expedients, dos en convocatòria i dos en concessió directa, i el
que nosaltres hem analitzat tenien a veure amb subvencions del
sector de la restauració en plena època COVID i també la
campanya d'avals per al comerç que va posar en marxa
l'ajuntament. Això quant a subvencions amb convocatòria. I els
dos expedients que hem analitzat de concessió directa era una
subvenció a l'Associació per a Salut Mental del Pla de Llevant
i la subvenció a la Fundació ASPROM. 

Aquesta anàlisi de les subvencions evidentment ens ha dut
a fer les recomanacions pertinents perquè l'ajuntament millori
aquesta activitat de foment i l’animam a aprovar un pla
estratègic de subvencions, revisar quins són els òrgans
competents per aprovar les bases reguladores d'aquestes
convocatòries, ajustar el procediment de concessió que disposa
la normativa aplicable, incloure el contingut mínim establert en
la normativa a les bases reguladores, aplicar i complir el règim
de control intern per part de l'Ajuntament i complir les mesures
i els requisits de protecció de dades. Aquestes són les
recomanacions més rellevants que ha fet la Sindicatura per
millorar aquesta activitat de foment.

Ja en matèria contractual els he de comentar que
l'Ajuntament de Manacor l’any 2021 va adjudicar un total de
14,3 milions d'euros en contractes: 11,1 d'aquests contractes
eren no menors i 3,2 varen ser contractes menors. Aquí tornen
a tenir una gràfica per veure els expedients que hem fiscalitzat,
dos contractes no menors, dos contractes menors de diferents
àmbits i de nou hem finalitzat aquest apartat fent un conjunt de
recomanacions per intentar que la pràctica relacionada amb
contractes cada vegada sigui més eficaç. 

Insistim en la composició i el funcionament de la mesa de
contractació. Insistim en la manera de justificar i raonar
adequadament el pressupost que es dedica a aquestes
licitacions, evitar el fraccionament de contractes, emetre
informes justificatius de les  necessitats, la fiscalització prèvia
de l’òrgan de control. I, en l'àmbit de la comunicació, suggerim
que realitzin la comunicació dels contractes en el Registre de

contractes del sector públic i que compleixin l’obligació de
publicar en el perfil de contractant. 

Insistesc que es tracta de recomanacions que estan
relacionades amb les incidències més rellevants que s'han
detectat durant el procés de fiscalització dels contractes de
l'Ajuntament de Manacor durant l'any 2021. 

Per tant, aquí finalitz aquests comentaris al voltant d'aquest
informe i després ja continuaré amb l'Ajuntament de Palma.

Moltes gràcies. 

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. García. 

I. Debat dels escrits presentats per la Sindicatura de
Comptes de les Illes Balears RGE núm. 5093/24, pel qual es
tramet la Memòria anual d'activitats corresponent a
l'exercici 2023, i RGE núm. 5092/24, pel qual es tramet la
informació de la Liquidació del pressupost de la
Sindicatura de Comptes de les Illes Balears de l'exercici
2023.

Passam al segon punt de l'ordre del dia que consisteix en el
debat dels escrits presentats per la Sindicatura de Comptes de
les Illes Balears RGE núm. 5093/24, mitjançant el qual tramet
la memòria anual d'activitats corresponent a l'exercici 2023, i
RGE núm. 5092/24, mitjançant el qual tramet la informació de
la liquidació del pressupost de la Sindicatura de Comptes de
l'any 2023. Té la paraula l'Honorable Sr. Joan Rosselló i
Villalonga per fer l'exposició oral.

EL SR. SÍNDIC MAJOR DE LA SINDICATURA DE
COMPTES DE LES ILLES BALEARS (Joan Rosselló i
Villalonga):

Moltes gràcies, Sra. Presidenta. L'article 1.2 de la llei que
regula la Sindicatura de Comptes estableix que normalment la
Sindicatura ha de trametre al Parlament la memòria d'activitats
i la liquidació del pressupost per tal que siguin tractades
precisament en aquesta comissió. Així, la memòria i la
liquidació corresponents a l'any 2023 varen ser aprovades pel
Consell de la Sindicatura el passat dia 21 de març d’aquest
mateix any i tot d'una es varen trametre a aquesta cambra. 

En general la memòria l'hem presentada el març de l'any
següent, si bé en aquest cas a causa de les prioritats d'aquesta
comissió i, bé, a diferents qüestions que han sorgit al si del 
Parlament la presentació es fa aquest mes de novembre, és a
dir, vuit mesos després de la seva aprovació, el que fa que per
ventura el que els presentaré ara els sembli una mica
extemporani, però les circumstàncies ens ho marquen així.

El contingut de la memòria és molt detallat pel que fa als
informes, dels quals aquesta cambra disposa d’exemplars i han
estat objecte de presentació i tots els que es varen aprovar el
2023 ja s'han presentat en aquesta comissió. De l'activitat de la
Sindicatura de Comptes sí que faré una presentació
relativament breu, perquè el contingut dels informes ja els
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coneixen, però òbviament atendré totes les qüestions que es
puguin plantejar del que m'hagi deixat sense presentar.

El contingut de la memòria es refereix a aspectes més
importants de l'organització, l’estructura i el funcionament de
la institució i es detallen els assumptes tractats durant l'any pel 
Consell de la Sindicatura i s'inclou una descripció dels mitjans
de què ha disposat per al compliment de les seves funcions. 

Així, molt en resum, el Consell de la Sindicatura va celebrar
l'any 2023 setze reunions, dues ordinàries, tretze
extraordinàries i una urgent, on es varen tractar un total de 109
assumptes relatius a l’aprovació d'informes i altra activitat
fiscalitzadora o a qüestions de caràcter organitzatiu intern. 

Cal dir que habitualment el Consell celebra més reunions de
caràcter extraordinari que  ordinari, llavors la relació és de dos
a tretze, però simplement perquè els síndics consideram que cal
donar prioritat a tots els assumptes i, per suposat, a l'aprovació
d'informes, de manera que no deixam un informe -una vegada
s’ha revisat tot-, no el deixam pendent d'aprovació si el pròxim
consell és d’aquí tres setmanes sinó que feim un consell
extraordinari, s'aprova i ja està. I així l’aprovació d'informes i
la tramesa a aquesta comissió, igual que ho feim amb els òrgans
fiscalitzats, és molt més fluïda.

Pel que fa a mitjans personals de la Sindicatura. A més dels
tres síndics i la secretària general, a 31 de desembre passat
disposava d'un total de 39 persones al seu servei, dues més que
l'any anterior, si bé també es varen nomenar, dintre d'aquests
39, cinc funcionaris en pràctiques que havien aprovat l’oferta
pública d'ocupació feta l’any 2022, i dues persones que varen
superar el procés d'estabilització posat en marxa arran de
l'Estat; si bé cap dels interins passava dels cinc anys de la
Sindicatura. És a dir, es varen estabilitzar dues places, però
aplicant els criteris que es varen aplicar per al procés
d'estabilització que varen fer totes les administracions.

De cara a la convocatòria de nous processos de selecció, cal
assenyalar que el 2023 es va aprovar una oferta d'ocupació
pública que consistia en tres places d'ajudant d'auditoria.
Aquestes places formen part del procés posat en marxa per la
Sindicatura per afrontar un nombre elevat de jubilacions, que
s’espera ocorrin durant els pròxims..., en uns pocs anys, i amb
aquestes places és cert que cobrim el relleu de les places
d’auditor que es vegin afectades pel procés de jubilació i, al
mateix temps, oferir possibilitats de promoció i carrera vertical
als nous treballadors. De fet, actualment estem en ple procés
d'oposicions, ja es va fer el primer examen. Per tant, el procés
no és de preveure que acabi dins d'enguany sinó que acabarà a
principis de l'any següent. 

Amb aquestes incorporacions i processos de selecció la
Sindicatura torna a una normalitat aparent pel que fa al
personal especialitzat en les fiscalitzacions, és a dir, per part
d'auditors, i reverteix la situació de l’any 2022, quan de 21
places d’auditors n’hi havia 15 que estaven en serveis especials
o en serveis a altres administracions. Per tant, era una qüestió...,
bé, una situació una mica nova que havíem de cobrir amb
interins o simplement deixar places buides perquè tampoc no
trobàvem interins. Per tant, el tema de personal a poc a poc es
resol, però, bé, tenim alts i baixos. 

A part de la realització dels informes -que ara comentaré-
i de la gestió ordinària de la Sindicatura, l'any 2023 s'ha
continuat destinant molts esforços i recursos a la implementació
de l'administració electrònica, que és un procediment bastant
llarg i complex, i també per tal de garantir la qualitat del servei
en formació de personal, sigui personal especialitzat o personal
de serveis generals, es varen gastar uns 4.000 euros i cada
persona de la Sindicatura, cada treballador de la Sindicatura
disposa de 30 hores de formació, a part dels cursos obligatoris
que es realitzen per a tot el personal que l’any passat, el 2023,
varen ser tres cursos.

En aquest sentit, cal esmentar que la Sindicatura, amb la
resta de sindicatures, també ha posat en marxa un programa de
formació en temes d'avaluació de polítiques públiques, del qual
ja s'han format nou auditors, per tal que la Sindicatura de
Comptes pugui iniciar un altre tipus de fiscalització, com fan
les altres cambres de comptes o sindicatures, com és la
fiscalització operativa i realitzar informes des de la perspectiva
de l'eficàcia i l’eficiència, molt més interessants per a aquesta
comissió, diria jo, però és un procés lent perquè si de 21
auditors anam a un ritme de dos per any, idò durà el seu temps,
no en podrem formar més perquè és un curs que es fa amb el
Tribunal de Cuentas i amb les altres cambres de comptes i, per
tant, el nombre de places per cada sindicatura o per cada
cambra de comptes és limitat, però bé, seguirem. 

Quant a l'activitat fiscalitzadora realitzada durant l'exercici
2023, es van aprovar de forma definitiva un total de setze
informes que es troben detallats a la memòria i que van des del
número 216 al 231, de fet l’informe que hem presentat abans és
el 232, però ja es va aprovar dintre de l’any 2024. Per tant, tots
els informes aprovats el 2023 ja han estat presentats en
comissió i el nombre d'informes definitius aprovats va ser el
mateix que els aprovats al 2021 i al 2022, és a dir, setze. 

Seguim insistint, com dic cada any, que els retards per
elaborar informes més propers en el temps és que les
administracions fiscalitzades aporten la documentació molt tard
i a la manca de personal que no en el nombre de places dotades,
de places dotades tenim les que desitjam, però les places
dotades no serveixen de res si no hi ha persones que hi estiguin
interessades, no?, però el ritme dels informes, independentment
de les pujades i baixades de personal que hem tingut, continua
sent el mateix, és a dir que tots els treballadors, els que hi són,
segueixen donant el cent per cent del seu esforç. 

En aquest exercici, a diferència dels altres, no es van
aprovar informes provisionals perquè es va fer un esforç el mes
de desembre per aprovar tots els informes que eren provisionals
aprovar com a definitius per poder-los rebre la cambra. Aquest
any no crec que sigui així i hi haurà uns quants d’informes que
quedaran en provisional i es resoldran o s’aprovaran els
definitius a principis de gener, però bé, el nombre d'informes
aprovats de forma definitiva són... si fa no fa sempre els
mateixos.

Igualment, a l'any 2023 també es va fer feina en l'elaboració
de la resta d'informes prevists en el programa d'actuacions de
la Sindicatura de 2023, alguns dels quals a hores d'ara estan
pendents d'al·legacions i seran tramesos al Parlament en breu.
És a dir, el programa d'actuacions sempre conté més informes
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dels que aprovam perquè hi ha informes que es van aprovant
l’any que segueix, ja dic, perquè a vegades la rendició es fa
relativament tard, però aquests informes que estaven al
programa d'actuacions de l'any 2023 ja s'estan executant i, de
fet, esperam que a finals d'any en puguem aprovar molts.

Passant a la liquidació de pressupost, és a dir, fora de
l'activitat fiscalitzadora, la liquidació del pressupost del 2023
comprèn un estat d’execució i determinada informació de
caràcter financer per tal de mostrar la seva situació econòmica
durant l'exercici esmentat. 

Els crèdits inicials inclosos en els pressuposts generals de
la comunitat autònoma varen quedar amb la quantitat de
4.163.000, un 5,85% superior al de l'any anterior. L'explicació,
a part de l'increment de la partida de personal degut als
increments de les retribucions aprovades pels funcionaris
públics de l'Estat, és per l'increment de les partides destinades
a implementar l'administració electrònica, és a dir, el capítol 1,
que el 90% del nostre pressupost augmenta el que ha
d'augmentar per a totes les administracions, però sí que
l’augment de pressupost està més en totes aquelles qüestions
que tenen a veure amb administració electrònica que té uns
costos d’implementació tant tècnics com econòmics que  no són
gens menyspreables. 

En canvi, un cop considerada la modificació de crèdit que
es va realitzar, les obligacions reconegudes varen ascendir a 3,4
milions d'euros a dia. El pressupost era de 4.163.000, però les
obligacions reconegudes varen ascendir a 3.400.000, és a dir
que, a efectes reals no..., és a dir, de pressupost inicial, sinó el
que realment es va gastar, hi ha un increment d'un 7% quant a
obligacions reconegudes.

Com deia abans, aproximadament el 90% de les obligacions
reconegudes correspon al capítol de personal en línia amb la
resta d'òrgans de control extern autonòmics, ateses la naturalesa
i les característiques de treball que tenen assignat. 

Com ja he comentat a vegades, el pas d'aquesta partida ha
augmentat donat que al 2022 ja estava en marxa la carrera
professional, igual que ha fet el Parlament i la comunitat
autònoma, i si no augmenta el total d'obligacions reconegudes
d’aquest capítol és senzillament perquè hi ha places d'auditors
que estan dotades i que també varen tenir un increment quant
a la dotació, però que o bé han anat a altres administracions o
bé no s'han pogut cobrir fins a final d'any, per exemple les que
estan a serveis especials, i això provoca un estalvi que és
utilitzat l'exercici següent per finançar unes inversions per les
quals no cal demanar més recursos al Parlament. És a dir,
nosaltres acostumam a tenir el capítol 1 sempre cobert, però
tots els imprevistos que sorgeixen, i fins i tot recursos que es
necessiten per aplicar aquesta administració electrònica que he
comentat abans, surten de la incorporació dels romanents. Per
tant, no és que quedin als llimbs, sinó que s'utilitzen per a altres
funcions que..., i així no fa falta demanar els recursos al
Parlament l'any següent. 

Finalment, també volia esmentar que els comptes de la
Sindicatura de Comptes, una vegada que el compte anual
nostre... el compte anual nostre està aprovat són fiscalitzats pels
auditors de la Sindicatura de Comptes de València, havent

rebut una opinió favorable al..., bé, des que jo som a la
Sindicatura, és a dir, fa nou anys, sempre hem tengut aquesta
valoració favorable. 

M'agradaria que pensessin que és perquè les coses es fan bé
i no perquè ens està auditant una altra cambra de comptes. A mi
em consta que són molt seriosos, igual que nosaltres quan
fiscalitzam la Cambra de Comptes d'Andalusia i, per tant,
entenc que és perquè la feina s'està fent de forma correcta.
Només faltaria, no?, perquè si no, mal exemple donaríem
nosaltres.

Quant a les relacions institucionals, la Sindicatura ha
comparegut davant aquesta comissió només en dos ocasions
durant l'any 2023, per tal de presentar els seus informes i retre
compte de la seva activitat. 

En aquest sentit, cal fer notar que és un any, el 2023, amb
poques compareixences, sense que hi hagi cap motiu que ho
expliqui, donat que el nombre d'informes aprovats és molt
semblant a l'exercici 2021 quan es va comparèixer 6 vegades.
També hem de dir que aquest va ser l’exercici posterior a la
pandèmia i, per tant, tots els informes que havien quedat
pendents de presentació durant la pandèmia es varen presentar
al 2021, però vàrem comparèixer sis vegades el 2021, el 2023
en quatre ocasions i aquest exercici, el 2024, anam pel camí de
les tres compareixences, per això els informes pot semblar que
són una mica extemporanis, però, és clar, és que si els aprovam
al mes de gener i els presentam al mes d'octubre i són de tots
els exercicis anteriors, enmig ha passat un altre any, no?, però
bé.

El contacte amb el Govern i altres subjectes del sector
públic de les Illes Balears ha estat permanent, per tal
d'aconseguir una relació fluïda en l'obtenció de la
documentació i la pràctica de les fiscalitzacions. 

En aquest sentit, s'ha procurat aconseguir sempre la màxima
col·laboració, i la Sindicatura l'ha prestat també, quan ha estat
necessari. És a dir, la funció de la Sindicatura és obtenir
aquesta informació, tractar-la i almenys es fan esforços perquè
no hi hagi una dilatació tan llarga a rebre aquesta informació i
així accelerar els processos de fiscalització, però a vegades hi
ha qualque entitat, sigui la que sigui, que es resisteix una mica
més o que s’ho prenen amb un poc més filosofia a l’hora
d’enviar aquesta informació. 

Nosaltres som com un martellet i anam demanant la
informació, la demanam fins que qualque dia al final ens fan
cas i ens aporten la informació, però costa moltes telefonades
i visites a vegades.

De la mateixa manera que comentava les relacions
institucionals amb els òrgans fiscalitzats o ens fiscalitzats, les
relacions amb el Tribunal de Comptes estatal i els òrgans
autonòmics de control extern també han estat molt fluïdes i
s’han produït contactes i reunions a diferents nivells per tractar
temes d'interès comú i aprofitar experiències de fiscalització.

Així mateix, també cal esmentar la col·laboració amb la
Sindicatura de Comptes de València per tal de fiscalitzar els
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comptes de la nostra sindicatura, com he dit abans, que havia
estat, a més, favorable.

A més, d'altra banda, els síndics van participar en diferents
reunions amb la resta d'òrgans de control extern i el Tribunal de
Cuentas. La Sindicatura de Comptes participa en cinc
comissions diferents on la representació la duen els tres síndics;
així mateix, el síndic major va participar en dues conferències
de presidents d’OCEX i a les diferents reunions d’EURORAI,
que és l'Associació de Sindicatures de Cambres de Comptes
Regionals Europees; també hi ha una participació de la síndica
Maria Antònia García a EURORAI, de la qual som president
del comitè directiu.

Finalment, destacar la participació com a ponent, com a
president d’EURORAI, de jo mateix, del síndic major, en el
seminari celebrat per l'Organització d’Entitats Fiscalitzadores
Superiors. És a dir, que aquesta no és..., aquesta és EUROSAI,
que és dels tribunals de comptes nacionals, no regionals, que
ens varen convidar com a president d’EURORAI, i es va
celebrar a Varsòvia del 18 al 20 d'octubre. 

A més, com a conseqüència dels informes, que un cop
aprovats la Sindicatura tramet al Tribunal, tant els diferents
departaments d’aquest com la Fiscalia del Tribunal de
Comptes, que tenen l'exclusivitat en matèria d’enjudiciament
comptable, han anat comunicant la incoació, la tramitació o
l’arxivament de diverses diligències en aquesta matèria durant
l'any 2023. La Sindicatura, per suposat, ha anat facilitant la
informació de què disposava en cada cas que s'havia requerit. 

En aquest sentit -i per acabar-, també voldria recordar que
tots els procediments, tots, sense cap excepció, tots els
procediments per responsabilitat comptable que s'han iniciat a
instàncies del Tribunal de Comptes han acabat arxivats. És a
dir, nosaltres, la Sindicatura de Comptes envia tots els
informes, tots i cadascun dels informes, al Tribunal de Cuentas
-i el Tribunal de Cuentas té una un apartat de fiscalia-, i totes
aquelles qüestions que va iniciar el Tribunal de Comptes en
base als nostres informes, però sense que als nostres informes
s'establís que hi hagués responsabilitat comptable, totes
aquestes qüestions que es fan a iniciativa pròpia del Tribunal de
Cuentas -vull deixar-ho molt clar-, han quedat arxivades, i això
avala la feina que des de la Sindicatura de Comptes feim,
perquè valida el nostre criteri prudent sobre detecció i
notificació al Tribunal de Cuentas sobre la responsabilitat
comptable. 

És a dir, nosaltres estam obligats per llei si detectam
responsabilitat comptable posar-ho damunt els nostres
informes. A vegades el Tribunal de Comptes considera que
qüestions que no estan declarades per part de la Sindicatura de
Comptes com de responsabilitat comptable, ells consideren que
sí que ho és, i aleshores el Tribunal de Comptes, a iniciativa
pròpia, inicia un expedient. 

El 90, he dit, el 99% de qüestions que s'han plantejat a
iniciativa pròpia han estat arxivades. Per tant, açò crec que
valida la feina, com deia abans, de la prudència que té la
Sindicatura de Comptes a l’hora de qualificar com a
responsabilitat comptable una qüestió o un fet que, com
sempre, hi pot haver dubtes jurídics que ho siguin. 

Bé, aquest seria el resum que crec que els permet fer-se una
idea de la feina que va dur a terme la Sindicatura l'any 2023,
que trobaran més detallat a la documentació tramesa en el seu
moment. Després, en qualsevol cas, contestaré totes les
preguntes que es puguin plantejar per part dels diputats. 

Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sr. Rosselló. Enhorabona per la feina feta
i pel resultat de l'auditoria. Això ja li explicaran els portaveus. 

III. Debat de l'escrit RGE núm. 7594/24, de la
Sindicatura de Comptes de les Illes Balears, pel qual es
tramet l'informe 233/2024, del compte general de
l'Ajuntament de Palma corresponent a l'exercici 2021. 

Ara passaríem al tercer punt de l'ordre del dia, que és el
darrer punt, que consisteix en el debat de l'escrit RGE núm.
7594/24, de la Sindicatura de Comptes de les Illes Balears,
mitjançant el qual tramet l'informe 233/2024, del compte
general de l'Ajuntament de Palma corresponent a l'exercici
2021. Té la paraula l'Hble Sr. Joan Rosselló i Villalonga. 

EL SR. SÍNDIC MAJOR DE LA SINDICATURA DE
COMPTES DE LES ILLES BALEARS (Joan Rosselló i
Villalonga):

Moltes gràcies, Sra. Presidenta. Demanaria una altra vegada
la paraula per a la síndica Maria Antònia García Sastre, que és
la responsable de l'àrea, que ha dut a terme aquesta
fiscalització.

Gràcies. 

LA SRA. SÍNDICA DE LA SINDICATURA DE
COMPTES DE LES ILLES BALEARS (Maria Antònia García
i Sastre):

Moltes gràcies, presidenta. A continuació els explicaré
aquest informe que hem fet en relació amb l'Ajuntament de
Palma, informe que vàrem aprovar el 21 de maig de 2024 en el
Consell de la Sindicatura. Es tracta d'un informe de caràcter
general i de periodicitat no necessàriament anual que ha
realitzat l’àrea d’Ajuntaments i Entitats locals. 

Ja saben, perquè els ho he contat en altres ocasions, que des
que jo som responsable d'aquesta àrea, de manera anual feim
aquest informe. Encara que no sigui obligatori, vaig considerar
que pel pressupost i les magnituds d’aquest ajuntament era
necessari implementar una fiscalització anual. 

Igual que l'altre informe, hem seguit la mateixa estructura
que tenia l'altra presentació. A una part ens hem concentrat en
l'anàlisi del compte general i a l’altra part de l'activitat de
foment i de contractació. I, com sempre, al final d'aquesta
fiscalització hem de respondre si aquest compte general de
l'Ajuntament de Palma de 2021 representa adequadament la
situació econòmica, patrimonial i pressupostària de l'entitat
local. I també hem de respondre a veure si l'activitat contractual
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i subvencional resulten conformes a les disposicions legals i
reglamentàries. 

En aquest cas ja parlam d'un municipi amb molta més
població. L'any 2021 hi havia un total de 419.366 habitants i la
mitjana d'empleats de l'Ajuntament de Palma era de 5.658. Per
tant, parlam de dimensions importantíssimes. 

Aquí tenen quatre magnituds pressupostàries de
l'Ajuntament de Palma, que gestiona un pressupost de 716
milions, un pressupost superior al que gestiona el Consell de
Mallorca, i que inicialment tenia un crèdit de 445 milions, va
fer modificacions per un total de 202 milions i el resultat
pressupostari ajustat va ser de 54 milions i de romanent va
obtenir 70 milions.

I, què hem analitzat? Doncs, el mateix que vàrem fer en el
cas de Manacor: els comptes retuts; les operacions, actes i fets
d'activitat econòmica i pressupostària; les subvencions i els
contractes de l’any 2021; i l'ecosistema de l'Ajuntament de
Palma i les seves empreses dependents. Veuran que aquí
l'esquema és molt més ampli que en el cas de Manacor.
Existeix un gran volum d’entitats que estan vinculades
l'ajuntament i, com sempre, nosaltres parlarem d'administració
general en un primer moment i després d’entitats vinculades.

Emetrem opinió financera i de compliment en relació amb
l'administració general de l'ajuntament. No emetem opinió de
les entitats dependents. I quant a aquestes entitats vinculades,
únicament a l’informe enumeram i s’exposen les aportacions
patrimonials rebudes de l'Ajuntament de Palma. A més, emetem
unes conclusions respecte de la seva activitat contractual i de
subvencions. Hem tornat a fer una auditoria financera, una
revisió de compliment de legalitat i la fiscalització de
subvencions i contractes.

Encara que l'ajuntament no va aprovar ni va retre el compte
general dins els terminis legals, l’opinió de la Sindicatura és
favorable, amb excepcions, quant a aquesta activitat que
desenvolupa l'administració general de l'Ajuntament. A
l’informe trobaran les nou limitacions a l'abast, les quatre
incidències molt significatives i els catorze incompliments
significatius de la normativa aplicable a la gestió dels fons
públics, però -insistesc- l’opinió, en aquest cas, és favorable
amb excepcions. 

Tornam a trobar problemes amb el model de control intern.
No s'arriba a fiscalitzar prèviament aquest cent per cent del
pressupost general, però els he de dir, i amb un cert optimisme,
que en comparació amb l’exercici 2020 constatam algunes
millores respecte d’aquest control intern. 

També vull manifestar que aquests tres anys que estam fent
feina amb l'ajuntament hem estat capaços d'articular canals de
comunicació fluids, tant a nivell tècnic com a nivell polític la
col·laboració és màxima i l’enteniment ajuda que moltes de les
recomanacions que apareixen als informes les implanti
l’ajuntament. Queda camí, clar que sí que queda molt de camí,
però fer informes i que quan tornam a fer l’informe les coses
sigui iguals, deprimeix bastant. I quan trobam que hi ha
millores, que hi ha intencionalitat, que hi ha ganes de fer les

coses millor, per això anim tot l'equip d'auditors, i és el cas del
control intern a l'Ajuntament de Palma. 

Quant a l'estabilitat pressupostària, s'ha constatat que
l'Ajuntament de Palma compliria en el 2021 els objectius
d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, i
incompliria la regla de despesa, així com també el període mitjà
de pagaments a proveïdors durant el primer trimestre del 2021.

L'ajuntament, en aquest cas, no disposa d'un inventari
actualitzat dels seus béns. El saldo de deutors pressupostaris és
de 134 milions i, d'aquests 134 milions, 101 milions
corresponen a tributs locals i altres ingressos de dret públic dels
quals té encomanada la gestió l'ATIB.

I pel que fa a deute, l'Ajuntament de Palma té un deute de
170 milions amb diferents entitats financeres. 

L'ajuntament ha comunicat la tramitació de 84 expedients
d'omissió de funció interventora que, majorment, ha convalidat
mitjançant aquest reconeixement extrajudicial de crèdit.

L'ajuntament no inclou en la seva memòria tota la
informació comptable, que és molt necessària per poder
entendre adequadament la dinàmica que té implantada aquesta
entitat local.

Quant a les entitats dependents i vinculades, nosaltres
revisam la documentació, però no analitzam a fons aquesta
documentació i, en aquest context d’entitats dependents i
vinculades es produeix un incompliment generalitzat dels
terminis per aprovar i retre els comptes anuals de cada exercici;
a més, organismes com l'Institut Municipal d'Esports o
l'Empresa Municipal de Transportes o el Patronat Municipal
d'Escoles d' Infants presenten resultats negatius. 

Les aportacions que aquestes entitats dependents han rebut
l'any 2021 per part de l’ajuntament i d’altres entitats públiques
sumen 132 milions d'euros. El nombre mitjà de treballadors
d'aquestes entitats dependents s’ha incrementat entre el 2019 i
el 2021 en 228 empleats. 

S’ha de destacar que aquest pressupost inicial de despeses
d'aquestes entitats sumen 267 milions d'euros: 70 milions els
organismes autònoms i 197 les societats mercantils públiques.

Evidentment, la nostra aportació a aquest conjunt
d’incidències han estat les 56 recomanacions que tenen
detallades a l'informe i estan classificades en relació amb la
rendició de comptes, control intern, estabilitat pressupostària,
balanç, fluxos, estat de liquidació del pressupost, la memòria i
respecte de les entitats dependents i vinculades. 

Quant a l’activitat de foment i de contractació, els he de dir
que, excepte per les limitacions de l'abast i les incidències
significatives descrites a l'informe, la conclusió de la
Sindicatura és que l'activitat subvencional i de contractació de
l'Ajuntament de Palma que s'han revisat, s'ha desenvolupat en
els aspectes més significatius de conformitat amb la normativa
legal aplicable. 
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L'Ajuntament ha atorgat un total de 5 milions d'euros en
subvencions: 4,8 milions en convocatòria i 0,2 de concessió
directa. 

La mostra que ha fiscalitzat la Sindicatura han estat 5
expedients de subvencions: 2 en convocatòria i 3 de concessió
directa. I, evidentment, en aquesta activitat de foment hem fet
diferents recomanacions, i vull destacar aquí, principalment,
aquesta necessitat de retre a la Sindicatura la informació
completa de l'activitat subvencionadora; els recomanam atorgar
subvencions sense concurrència únicament -únicament- en els
casos que estigui realment justificat; incloure a les
convocatòries les resolucions de concessió i els convenis
instrumentals de subvenció amb el contingut mínim establert en
la normativa; i dur a terme l’autoavaluació de programes per
comprovar si realment aquests doblers que s'han donat, via
subvencions, han estat d'utilitat pública, han arribat als
objectius socials i econòmics que s'havien marcat en un inici
d’aquest procés de subvenció. 

Per tant, insistesc en aquesta necessitat de dur a terme
aquesta autoavaluació de la política de subvencions que hem
recomanat a l'Ajuntament de Palma. 

I quant a l'activitat contractual, els puc dir que l'ajuntament
ha adjudicat un total de 171 milions d'euros en contractes: 164
han estat contractes no-menors i 7,3 milions han estat en
contractes menors. La nostra mostra s'ha centrat en 10
expedients de contractes: 6 de contractes menors de diferents
àrees de l'ajuntament i de les seves empreses vinculades i 4
contractes menors també vinculats uns als serveis centrals i
altres a diferents entitats vinculades. 

I, per finalitzar, aquí tenen un resum de les recomanacions
que s'han dut a terme per ajudar que aquesta activitat
contractual de cada vegada sigui més eficient: qüestions
relacionades amb la composició i funcionament de la mesa de
contractació; justificar i raonar adequadament els pressuposts
d'aquestes licitacions; evitar el fraccionament de contractes;
emetre informes justificatius de la necessitat de subscriure
aquests contractes; incloure en els expedients, de forma clara,
quins són els criteris que s'han de tenir en compte i considerar
per dur a terme aquesta adjudicació, que no siguin ambigus,
que siguin clars, i, evidentment, realitzar la comunicació
d'aquests contractes al registre de contractes del sector públic
i complir l'obligació de publicar en el perfil dels contractants.

I aquestes són les qüestions més importants en matèria de
contractació en què hem indicat 43 incidències i 19
recomanacions. Insistesc en aquesta capacitat de l’àrea
d’ajuntaments i entitats locals per obrir aquest diàleg, per
acostar-nos a les institucions i fer feina colze a colze amb elles,
perquè d'aquesta manera siguin de cada vegada més eficaces i
eficients en la gestió dels doblers públics.

Per tant, jo finalitzaria aquí i qued a la seva disposició per
si volen plantejar qualque qüestió o qualque dubte que no hagi
explicat adequadament. 

Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. García. Ara és el torn dels grups
parlamentaris. Pel Grup Parlamentari Socialista, té la paraula
el Sr. Pou, per un temps màxim de quinze minuts.

EL SR. POU I GARCIAS:

Moltes gràcies, presidenta. En primer lloc, òbviament,
agrair al síndic major, als dos síndics i a la secretària general de
la Sindicatura de Comptes la seva presència aquí, agrair-los la
seva explicació i la seva pedagogia per explicar uns documents
que no són amistosos, però sí que són importants, i sempre hem
remarcat la importància de l'acció de la Sindicatura de
Comptes, tant pel que té de millora de tots els procediments
d'actuació de les administracions, com també d’aquesta feina jo
diria que preventiva que ajuda, precisament, a una major
eficàcia i eficiència de les administracions. 

Jo seré prou breu, i quan dic això no és que m'allargui, sinó
que intentaré ser breu, però, en qualsevol cas, dels diferents
informes que han presentat, en primer lloc, pel que té a veure
amb la mateixa Sindicatura de Comptes, el fet que avui
presentin tant la seva memòria d'actuacions com els seus
comptes de l’any 2023, això demostra com, efectivament,
doncs, desgraciadament, per la mateixa activitat de control de
l'administració, quan no tenen aquesta entrebanc del retard a
tenir la informació vostès són capaços de treballar -diguéssim-
pràcticament en temps real.

De l’anàlisi de la seva memòria, un any més es demostra
l’activitat intensa de la seva entitat, de la institució, en el 2023
amb la particularitat d'haver de tutelar i vigilar els processos
electorals, com el del mateix Parlament, d’aquesta casa.

Crec que és important la feina que varen fer amb el pla dels
ajuntaments per als fons europeus de transformació i
resiliència. I, bé, sí que, desgraciadament, de cara a un futur no
hauran de fer el seu informe sobre el compliment de legalitat de
l'Oficina de Prevenció i Lluita contra la Corrupció i, per tant,
aquest element negatiu de cara a futur l’únic que tendrà com a
element positiu és que tendran més temps per dedicar a altres
informes.

Sí que m'ha agradat molt l'explicació que el síndic major ha
fet sobre la liquidació dels pressuposts de l'entitat. És ver que
on vostès tenien més dificultats d'execució pressupostària era
al capítol 1, i rebem amb satisfacció el fet que hagin pogut, ja
dins enguany, posar en marxa tot el procés d'oposicions, perquè
aquest és un element estructural important i, per tant, poder
superar aquesta situació tan peculiar que vostè mateix ha
manifestat de com de les 21 places que tenen, 15 es troben en
serveis especials, la qual cosa també crec que, al final, és una
mostra que el capital humà que té l'administració és molt valuós
i, per tant, també és desitjat per altres administracions. 

I passant ja a la informació de les dues entitats locals, crec
que sí que és ver que amb l’anàlisi de la informació vostès, com
és normal, per la seva comesa, tenen una visió més de garantia
que s’ha complert la legalitat i tal vegada nosaltres tenim,
alguns, més la temptació de veure el tema de gestió, però sí que
és ver que en els dos casos parlam de l'activitat de l'any 2021,
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que és la sortida de la COVID, i d'alguna manera crec que hem
de veure tot el que hi ha a l’informe més enllà, evidentment, de
l’ajustament a la legalitat afectada per aquesta qüestió. I és que,
per exemple, en el cas de Manacor, jo crec que és molt
significatiu la diferència, el decalatge entre el pressupost
definitiu de 78 milions d'euros i l’inicial que tenia, de 43 
milions. I aquí, en repassar-ho, doncs hi ha tot un munt de
transferències que tenen a veure amb la lluita per l’impacte de
la COVID, no?

Sí que hi ha dues qüestions que... o una qüestió que sí li
volia plantejar, no per l'Ajuntament de Manacor, sinó un
poquet amb l’esperit d’aprendre, i és que, com ja hem vist
altres vegades, no sé si dic els termes ara bé perquè ho faig de
memòria, però sí que a moltes memòries d'ajuntaments sembla
que hi ha problemes per reflectir la imatge fidedigna del
patrimoni de les entitats -no sé si ho he dit correctament o no,
però si no, tendré marge de millora, d’acord?-, però sí que és
un poquet demanar-los i..., defugint dels casos particulars, els
que siguin, un poquet quina és la raó que hi ha aquí darrere, si
és un problema de preparació del personal dels ajuntaments o
si és un problema d'alguna manera de dificultat històrica de
revertir aquesta informació perquè partim d'un històric ja molt
complex de com regularitzar-ho.

I, d'altra banda, en el cas de Manacor, i aprofitant la seva
experiència, vull demanar-los si aquesta activitat de
subvencions que presenta l’informe del 2021, té a veure,
sobretot, amb una actuació de l’ajuntament, amb independència
un poquet ara d’aquest ajuntament en si, per fer front a la
COVID o si és un tema estructural que es manté en el temps.

I ja, pel que fa a l'Ajuntament de Palma, doncs rebem amb
satisfacció, per la importància que té l'Ajuntament de Palma, el
fet que vostès mateixos plantegin que hi ha una millora gradual,
per a mi és la principal notícia que me’n duré avui. I sí que hi
ha una qüestió que ja record d’anteriors informes, que és la
falta de recursos humans d’Intervenció, no sé si aquesta qüestió
millorarà.

I una darrera qüestió, perquè no entraré ara en els
percentatges de gestió perquè al final..., entenc que vostès hi
són per vigilar la legalitat i no tant per a aquesta altra qüestió,
però sí que també una qüestió que s’ha palesat en el cas de
Manacor i són els importants imports de recursos impagats per
temes tributaris i, senzillament -i torn ara a fer un comentari,
amb independència que sigui de l'Ajuntament de Palma-, però
saber si aquesta xifra..., vostès que tenen un poquet l’històric,
si aquesta xifra té tendència a reduir-se o el contrari.

En qualsevol cas, aquests són un poquet els comentaris i
vull agrair-los novament la feina que fan.

Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies, Sr. Pou. Pel Grup Parlamentari MÉS per Mallorca,
té la paraula el Sr. Apesteguia, per un temps màxim de quinze
minuts.

EL SR. APESTEGUIA I RIPOLL:

Moltes gràcies, Sra. Presidenta. Simplement agrair al síndic
major i a la resta dels síndics l'elaboració dels seus informes i
l'explicació que ens han donat. Ens donam per satisfets des del
Grup Parlamentari MÉS per Mallorca.

Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies, Sr. Apesteguia. Pel Grup Parlamentari Mixt, té la
paraula la Sra. Gomila, per un temps de quinze minuts.

LA SRA. GOMILA I LLUCH:

Sí, també reproduiré el que acaba de dir el Sr. Apesteguia,
ens donam per assabentats amb les explicacions que han donat
els síndics.

I a nivell d’ajuntaments ja sabem que és molt difícil complir
aquestes coses, tots els que hem gestionat ajuntaments sabem
que la manca de recursos de personal fa moltes vegades difícil
poder-ho fer tan bé com segurament s'ha de fer, com bé
remarcava la síndica, però jo crec que tothom, tant si són els
ajuntaments com si és la mateixa Sindicatura, el que fa és
fer-ho el més bé possible, sempre amb les possibilitats del
personal, perquè no tenim cap dubte que tants els ajuntaments
com la Sindicatura, amb els informes que han presentat, fan la
feina el més bé que la poden fer, amb els mitjans tècnics i
materials que tenen. 

Vull agrair l'explicació donada, perquè crec que ha quedat
prou clara la presentació d'aquests informes. 

Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies, Sra. Gomila. Pel Grup Parlamentari Popular, té la
paraula la Sra. Cardona, per un temps màxim de quinze minuts.

LA SRA. CARDONA I RIBAS:

Gràcies, presidenta, bona tarda a tots. Primer de tot vull
donar la benvinguda al Síndic Major i a la resta de síndics i a
la secretària general, i agrair-los també tota l'explicació que ens
han donat de cadascun dels expedients o dels informes que
s'han analitzat.

Pel que respecte a l’informes de l'Ajuntament de Manacor,
podem observar, com ja ha comentat el Sr. Pou a la seva
intervenció, que no és mostra una imatge fidel del patrimoni,
que veiem que és un tema que és recurrent a les diferents
administracions, i la veritat és que és un tema que preocupa
perquè en el cas de Manacor, igual que a l'Ajuntament de
Palma, són ajuntaments que ja tenen una població considerable
i creiem que són prou representatius del nivell de les nostres
illes. 

I també ens agradaria saber en quin punt es troben, si es
nota milloria d'any en any, si hi posen, perquè sí que veiem que
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a diversos dels informes que presenten també sorgeix la
problemàtica que tenen de vegades perquè els proporcionin tota
aquesta informació perquè vostès puguin analitzar-ho
correctament. 

Hem vist que han fet una opinió desfavorable a l'apartat de
l'administració general i ens agradaria també si ens poden
explicar un poc en base a què, vull dir, quins han estat els temes
que realment els han fet decidir fer aquest informe
desfavorable. 

També veiem que és un ajuntament que no té un pla
estratègic de subvencions i ens agradaria saber si els consta si
actualment ja el tenen fet, per la importància que això
representa.

I, pel que fa al model de control intern que l'Ajuntament ha
adoptat, ens trobam amb una llista d’una sèrie d'incidències on
la Sindicatura fa tota una sèrie de recomanacions i, com he dit
abans, ens agradaria saber si poc a poc, igual que han comentat
de l'Ajuntament de Palma, que ells reaccionen a aquestes
indicacions, idò si també ells estan en aquest pla de poder
col·laborar i d’intentar tenir una administració molt més
eficient.

Pel que fa a la memòria anual de la Sindicatura, aniré un
poc en l’ordre que vostès han fet, hi ha una cosa que m’ha
cridat un poc l'atenció i és que en el cas dels diferents informes
de subvencions i contracte als diferents consells insulars fan
una sèrie de recomanacions, però sí que hem observat que, per
exemple, al Consell de Mallorca i al Consell de Menorca no
esmenten els ens dependents que tenen aquests consells, quan
a l’ajuntament... al Consell d'Eivissa, perdó, sí que esmenten
aquestes ens, si és per algun motiu o quin raonament té.

Quant a la liquidació del pressupost de la Sindicatura, ha
analitzat un poc... a la pàgina 6 del resum general, veiem que
en aquests 10 que tenguin un romanent de crèdit tan elevat del
pressupost inicial, que supera el 23%, quines mesures es
plantegen per poder reduir aquest romanent o si ja el redueixen,
perquè, és clar, parlam de l’any 2023, si durant aquest exercici
2024 ja vostès també han reduït aquest romanent. 

Pel que correspon a l’Ajuntament de Palma, hem vist que
a la fiscalització del compte general s’han analitzat i revisat,
entre d’altres, els processos de gestió de les despeses de
personal i dels ingressos tributaris de l’ajuntament durant
l’exercici 2021, amb la col·laboració i assistència tècnica d’una
firma auditora externa. Ens agradaria saber si això és habitual
a la resta d'administracions i si coneixen per què es va decidir
contractar aquesta col·laboració en aquesta àrea en concret.

En principi això seria tot, i vull agrair-los una vegada més
tota l'exposició que ens han fet. Gràcies.

(El Sr. Vicepresident substitueix la Sra. Presidenta en la
direcció del debat)

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Cardona. Per contestar les intervencions, té la
paraula la Sra. García, en primer lloc. 

LA SRA. SÍNDICA DE LA SINDICATURA DE
COMPTES DE LES ILLES BALEARS (Maria Antònia García
i Sastre):

Moltes gràcies, vicepresident. Moltes gràcies a tots els
diputats pels seus comentaris i les seves aportacions molt
interessants. Començaré contestant al diputat Pou aquestes
qüestions que ens plantejava referents a aquesta problemàtica
que ens trobam a tots els ajuntaments a l'hora de fer l'inventari. 

Efectivament, és molt complicat, és molt complicat i cada
vegada que nosaltres parlam amb els interventors responsables
de dur a terme aquests inventaris, ens conten que és un
problema històric, que fa molts d'anys que no s'ha fet una
valoració, que no tenen els recursos humans suficients per dur
a terme aquesta valoració. I, és clar, nosaltres els explicam que
això és complicat, per tenir una radiografia real d'aquest
patrimoni. 

Em consta que hi ha determinats ajuntaments que sots-
contracten aquest servei extern, cerquen empreses que estan
especialitzades en dur a terme aquesta activitat. I ja li podré
donar més informació quan trobem un ajuntament i nosaltres
entrem dins la fiscalització. Però coincidesc amb vostè que és
un problema molt extens dins tots els ajuntaments.

Les qüestions de subvenció, que vostè em demana, si els
problemes i les incidències que hem trobat a l'informe es
produeixen a altres anys o si és aquest concretament amb la
situació extraordinària de la COVID, li he de dir que aquests
informes nosaltres des del 2010 no havíem fiscalitzat
l’Ajuntament de Manacor. Per tant, així com a Palma ara el
fiscalitzam cada any i podem monitoritzar aquest nivell de
millora, aquest nivell d'implantació de les recomanacions, el
darrer informe que teníem de l'Ajuntament de Manacor era del
2010, i fer comparacions és complicat. Però els he de dir que
el tarannà que hem trobat a l'Ajuntament de Manacor ha estat
extraordinari. Normalment jo sol funcionar de la següent
manera: abans de començar una fiscalització vaig a veure el
batle, li explic en què consistirà aquesta fiscalització -
normalment m'acompanya la cap d'àrea i l’auditor responsable-,
i ja aprofitam per conèixer l'interventor, tresorer i secretari.

I en el cas de Manacor, com a la resta de casos, vàrem tenir
reunions prèvies, hem tengut reunions durant tot el procés de
fiscalització i hem tengut contactes posteriors per  explicar-los
el sentit de la nostra opinió, la preocupació que això
traslladava. I els he de dir que hi ha un compromís molt seriós
per intentar reconduir aquesta situació, tant per part de
l’interventor, que evidentment cada vegada que té possibilitats
ens diu que li falten mans i que fan falta recursos humans al seu
departament per poder dur a terme la fiscalització com
correspon, però que tenien la intenció, ells, de posar-ho tot de
la seva part.

Evidentment l'any que ve no fiscalitzarem l'Ajuntament de
Manacor, perquè els he explicat que tenim una roda, perquè és
impossible fer aquestes fiscalitzacions, però tenc l'esperança
que d'aquí un parell d'anys, quan toqui una altra vegada a
l'Ajuntament de Manacor, trobarem millores substancials en la
seva gestió. 
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Com deia, efectivament, l'Ajuntament de Palma incorpora
aquestes millores, però ja els dic, les podem monitoritzar de
forma més directa perquè ara cada any les fiscalitzam. Per tant,
també compartesc aquesta alegria del diputat Pou de veure que
a poc a poc les administracions avancen de forma positiva per
ser més eficients en aquestes qüestions. 

Quant al que em comentava dels recursos impagats que
havíem detectat en el cas de Manacor, i ara contemplant què
passava l'any passat, és similar el saldo de deutors. A l’any
2020 va ser de 102 milions, a l’any 2021 de 101 milions. 

Quan nosaltres investigam el que passa, evidentment parlam
amb l’ATIB, que és la responsable de dur a terme aquesta
gestió de tributs i, és clar, sol haver-hi un decalatge entre que
fan l’emissió, entre que fan la recaptació i després traslladen
aquests doblers a l'ajuntament, hi ha un decalatge. No hi ha una
correcta conciliació de saldos, aquí hem trobat diversos
problemes. I també és vera que, tant l'Ajuntament de Manacor
com l'Ajuntament de Palma, tenen caducat el conveni de
col·laboració. Per tant, els hem animat a signar un altre conveni
i ajustar millor els cronogrames perquè no hi hagi aquests
decalatges i aquests saldos deutors tan elevats. 

Quant a les qüestions que em plantejava la diputada
Cardona, li he de comentar que en el cas de Manacor ara no li
puc dir si hi ha millores o no, li hauré de contestar d'aquí un
parell d'anys quan tornam fer la fiscalització, però insistesc que
tant el batle com els tècnics de l'Ajuntament de Manacor
estaven molt disposats a incorporar aquelles recomanacions que
siguin viables dins les seves capacitats operatives amb la
intenció de millorar aquesta gestió. 

Quant al que em demanava de l'Ajuntament de Palma, miri,
el primer any que nosaltres vàrem fer la fiscalització de
l'Ajuntament de Palma vàrem detectar àrees de risc
importantíssimes: una àrea de risc en el tema de nòmines de
personal i una altra àrea de risc a recaptació i tributs, i això ens
va encendre totes les alarmes per fer un estudi més profund. Per
això, el que vàrem fer va ser contractar una empresa d'auditoria
externa amb perfils d'auditors especialistes en analitzar aquests
processos i aquests procediments del sistema d’informació
integral de l'Ajuntament de Palma. Com amb totes les
institucions, vàrem fer un procés de licitació, es varen presentar
diverses empreses i vàrem seleccionar una d'aquestes empreses.
I el perfil d'auditors que varen dur a terme aquesta fiscalització,
que després aquí vaig presentar un informe específic sobre
aquests sistemes d'informació, evidentment, eren informàtics,
eren enginyers experts en l'avaluació d'aquests sistemes i
d’aquests procediments interns i, sobretot, en detectar on
s’havia d’incorporar més control perquè hi havia riscos. 

Per tant, de llavors ençà fins a l’any 2024, des de la
Sindicatura doncs tornam registrar i fiscalitzar tots aquests
sistemes per comprovar que realment aquestes àrees de risc
minven.

Qualque qüestió més que m’hagi oblidat? Crec que he
respost totes les qüestions relacionades amb ajuntaments. Sr.
Pou, tenia qualque qüestió que no hagi abordat?

(Se sent una veu de fons inintel·ligible)

Ah!, d’acord, d’acord, perfecte. Idò, moltes gràcies de la
meva part.

EL SR. SÍNDIC MAJOR DE LA SINDICATURA DE
COMPTES DE LES ILLES BALEARS (Joan Rosselló i
Villalonga):

Moltes gràcies. Bé, si em permeten, contestaré les dues
qüestions que s’han plantejat. Una era sobre els informes de
contractes i subvencions dels consells i demanava per què no
sortien el sector públic instrumental o els ens dependents...

(Se sent una veu de fons inintel·ligible)

... per què no sortien? Bé, vegem, quan nosaltres, -ara no record
l’informe perquè l'hem presentat aquí, no l'he fet jo, el va fer el
Sr. Toll, és l’àrea del Sr. Toll-, però nosaltres, quan fem
contractes i subvencions, el que fem és una mostra d'ens
dependents també i, en el cas del Consell Insular de Mallorca,
ha de sortir segur, seguríssim, l’IMAS, vull dir que, i una
vegada tens l’IMAS ja ho tens tot.

I en el cas, per exemple, de subvencions, hi ha molts ens
que no donen subvenció, només en dóna l’administració
general del consell que pertoca. Per tant, en el cas de
subvencions és prou normal que n’hi hagi del sector públic
instrumental perquè no tenim cap òrgan del sector públic
instrumental o organisme que pugui donar subvencions. Però
hauria de revisar exactament quin és aquest informe, perquè
quan fem mostres es fa la mostra sobre l’administració general,
i segur que s’agafen contractes i subvencions dels ens
instrumentals. 

Insistec, però, en el cas del Consell Insular de Mallorca,
com que fem un informe per administració general i un per
l’Institut Mallorquí d’Afers Socials, aleshores, amb això ja tens
cobert, perquè ells no tenen societats, no tenen empreses, no
tenen empreses pròpies ni altres organismes autònoms, crec
recordar. Però hauria de veure quin informe és exactament i on
és..., per què no apareixen, però jo diria que sí que apareixen,
almenys a la mostra de contractes o de subvencions. Però en tot
cas, després, si no, ens ho miram.

Després demanava el romanent de crèdit, que interpret que
és el que figura a la memòria, que és el de la Sindicatura de
Comptes. Bé, nosaltres, és ver que hi ha un romanent de crèdit
que ve des de fa molts d'anys, el romanent de crèdit nostre ve
des del moment del naixement de la Sindicatura de Comptes
perquè com va funcionar va ser que el Parlament va fer una
dotació a la Sindicatura de Comptes, parl del 2003, 2004, es va
fer una donació per fer tota l’obra de l’edifici, de manera que
la Sindicatura va rebre tots els recursos, i després va fer l’obra
de l’edifici i hi va haver un romanent. Però, a part d’aquest
romanent, quan s’ha incrementat o decrementat en base al
capítol de personal, precisament.

És clar, si nosaltres tenim 20 places -parl d’auditors
bàsicament perquè és on hi ha més bull-, si tenim 20 places
d’auditors i hi ha hagut moments que érem 10 o 12, bé, 4 a una
banda..., sí, uns 12 aproximadament, però no perquè no
vulguem tenir personal, sinó perquè el personal se n’ha anat a
fer d’interventor general, a fer de conseller, a fer de
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presidenta..., bé, de presidenta no, bé, de presidenta de Consell
pot ser, etc., és clar, totes aquestes places estan molt bé, vam
aportar..., bé, vam aportar no, van venir a cercar a tres persones
de l’Oficina Anticorrupció, hi havia un moment que
l’interventor general ho era, hi havia dos o tres diputats..., és
clar, totes aquestes places estan dotades i a un moment donat la
dotació aquesta no es gasta perquè no hi són, i quan anam a
cercar interins, doncs, tampoc no en trobam, de vegades sí, de
vegades no. Clar, tot açò forma part del romanent aquest, que
queda allà i, com deia abans, sempre que he parlat amb la
Direcció General de Pressuposts i amb el conseller d’Hisenda
per definir el pressupost, nosaltres tenim increments
considerables del que havia dit abans, de l’administració
electrònica. Ara, per exemple, l’arxiu que haurem de fer de...,
bé, l’arxiu nostre, que serà independent del Parlament, són uns
150.000 euros cada any més, 40.000 euros de llicència,
aproximadament.

Aleshores, tot açò jo, com a síndic major i com a ens
responsable de pressuposts de la comunitat autònoma en el seu
moment, puc assegurar que m'ho mir tot al cèntim, i el que he
pretès sempre, el que hem pretès tots els síndics quan hem
aprovat el pressupost, és no haver de demanar duros a
l’administració. El normal és tenir el personal dotat. 

Ara, per exemple, quan ha desaparegut l’Oficina
anticorrupció, amb el decret que es va fer, bé, o amb la norma
que es va fer, a nosaltres ens correspon rebre una persona que
ve de l’Oficina anticorrupció, per tant, és normal que demanem
la dotació d'aquesta plaça. En aquest cas vindrà la persona, que
serà de cara al 2025. 

Però açò és l’únic que hem de tenir cobert sempre. Per què?
Perquè tota aquella persona que està en serveis especials,
l’endemà pot venir, i si tu no tens dotació, ja et pots espavilar
per posar la dotació. Però el romanent ve d’aquesta banda, no
ve d’altres coses. Per tant, nosaltres el que fem és tot allò
d’administració electrònica i contractes que ens sorgeixen, per
exemple, aquest contracte mateix dels sistemes d’informació
que es va fer, les auditories que hem fet ara dels ajuntaments
petits, perquè no donàvem a l’abast amb els nostres auditors,
atesa l’escassetat d’auditors, no donàvem a l’abast, aleshores
vam contractar una empresa privada perquè ho pogués fer, i tot
açò són recursos que van sortint del romanent per no carregar
més els pressuposts de la comunitat autònoma.

Sempre ho hem parlat així amb la conselleria, la conselleria
ho ha entès, per tant, nosaltres vivim..., som com un motor
dièsel, que consumeix molt poc, no fem res, així extraordinari,
amb els recursos si sobren, però crec que la Sindicatura de
Comptes, quant a gestió de recursos, ha de donar exemple i, bé,
si després li sobra cosa en el seu moment ja es decidirà què
s’hagi de fer. Però, per exemple, només pensar que haguéssim
de canviar de seu o haguéssim de fer obres d’ampliació o el que
sigui, tots els recursos serien els que servirien per fer-ho i no
haver de demanar recursos a la comunitat autònoma.

Només una anotació, perquè tal vegada el Sr. Pou ha viscut
un moment d'eufòria quan he dit: “hem fet oposicions”, bé,
tampoc no, no..., bé, jo no he dit com havien anat, eh!; nosaltres
hem fet un procés d’oposició, sortien 3 places...

(Se sent una veu de fons inintel·ligible)

... van firmar -perquè vegin com va la cosa-, van firmar 23
persones, se’n van presentar 5, de les 5, 4 van dir que no havien
estudiat, i n’ha quedat 1. O sigui, de 3 places en tindrem una
ara de plena. No és un problema de la Sindicatura..., ¡alerta!, no
ha acabat el procediment, som al segon examen. 

Vull dir, que açò és una cosa que afecta l’Advocacia de la
comunitat autònoma, la Intervenció de la comunitat autònoma,
que ara tenen places i ha quedat una persona de totes les que
sortien. A l’Ajuntament de Palma, etc., és a dir, vivim una
situació en què hi ha recursos, hi ha places, el que hi falta són
persones que vulguin passar per un procés selectiu.

És clar, un procediment d’estabilització, com es va viure
l’any passat, els puc assegurar que no ajuda gaire perquè
tothom espera el pròxim procés d’estabilització. Aleshores, per
què estudiar si d’aquí 10 anys puc entrar d’interí i puc..., i
d’aquí 10 anys m’estabilitzaran? Que acabarà succeint!

Vull dir, ara açò ho dic aquí, però a qualque banda s’haurà
de fer qualque reflexió si el sistema d’accés a la funció pública
ha de seguir sent el mateix que hi ha ara. Però ho dic per
rebaixar l’eufòria, que no..., que hem convocat oposicions, no
hem triomfat, no hem triomfat. 

Allò bo, ja dic, és reconèixer, els qui es presenten a un
examen, que no han estudiat, açò ja és..., sí, jo, com a professor
universitari -bé, i aquí n’hi ha un parell, som uns quants-, és
clar, si en ve un i ja des del principi et diu, és que no he estudiat
gaire, home..., no ho sé, l’esperit sant ajudarà, però, bé, no
gaire, no.

Per tant, tenim experiència, l’experiència que tenim
nosaltres a la Universitat és la que vivim ara en processos
d’oposició. I passa a totes les administracions d’aquí, de
l’Estat, de qualsevol comunitat autònoma, etc. Bé, només volia
dir açò.

Moltes gràcies.

(La Sra. Presidenta reprèn la direcció del debat)

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies, Sr. Rosselló. Ara comença el torn de rèplica. Pel
Grup Parlamentari Socialista té la paraula el Sr. Pou.

EL SR. POU I GARCIAS:

M’han quedat totes les explicacions perfectament clares i
rebaixaré la meva positivitat. Senzillament m'havia quedat que
vostè havia anunciat el tema de l’oposició, però no crec haver
entès que havia explicat d’aquesta manera tan clara la
realització final del tema. Però en qualsevol cas, per ben segur
que anirà millor. Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Sr. Apesteguia?
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EL SR. APESTEGUIA I RIPOLL:

No, tampoc no tenc més paraules i agrair definitivament la
presència i les explicacions del síndic major i de la resta del seu
equip. 

Moltíssimes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Sra. Gomila?

LA SRA. GOMILA I LLUCH:

Gràcies, no intervindré.

LA SRA. PRESIDENTA:

Sra. Cardona?

LA SRA. CARDONA I RIBAS:

Gràcies, presidenta, jo res més. També agrair totes les
explicacions que ens han donat i res.

LA SRA. PRESIDENTA: 

Doncs, agraïm la presència del síndic major, de la resta de
síndics i de la secretària general per totes les explicacions
ofertes.

Ara els he de dir que s'obri un termini de seixanta minuts
perquè puguin presentar propostes -ja ni m'escolten, o sigui,
que supòs que no hi ha propostes, alguns no m’escolten, alguns
m’escolten i altres, els que han d’escoltar, no escolten-, si tenen
propostes de resolució o no, obrim un termini de seixanta
minuts perquè les pensin i les puguem debatre a continuació.
Sra. Cardona, resolts els seus dubtes?

Bé, doncs, si els sembla bé, li pas la paraula al Sr. Rosselló,
si es vol acomiadar de tots els diputats, agrair-los una vegada
més i sense més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió.

I deixam així que el Sr. Rosselló s’acomiadi.

EL SR. SÍNDIC MAJOR DE LA SINDICATURA DE
COMPTES DE LES ILLES BALEARS (Joan Rosselló i
Villalonga)

Bé, jo només volia agrair que ens escoltin...

(Remor de veus i algunes rialles)

..., i bé, que..., els semblarà que no, però estam encantats de
venir, perquè crec que la feina que fan els auditors i la que fem
els síndics també, idò en algun moment mereix ser escoltada,
els òrgans fiscalitzats de vegades ens escolten i també és
d'agrair moltíssim, però sí que és ver que hi ha qüestions que
crec que almenys els diputats o almenys una part del Parlament
sí que ha de conèixer, perquè hi ha realitats, encara que siguin
financeres, que crec que tothom ha de conèixer o almenys el
Parlament, després no pot dir “Ah, és que no sabíem res de tot

açò”, però, com que vivim en la normalitat i els informes són
normals, és ver que de vegades denegam opinió, de vegades la
donam desfavorable, però, bé, açò ajuda a millorar el
funcionament de l'administració, perquè quan denegués opinió
o quan la fas desfavorables sí que ja s’ho prenen un poc més...
no diré més seriosament, però sí que presten una mica més
d'atenció als requeriments d'informació. 

Per tant, moltes gràcies i esper tornar-nos veure prest, però
no sé quan.

Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Segur que sí. Gràcies, Sr. Rosselló. 

Ara fora ja de l’ordre del dia, saben que estan a punt
d’entregar els pressuposts. Per tant, en principi, la setmana que
ve, dimarts, començarien les compareixences dels consellers.
Ara pensava que deia que no el Sr. Rovira, ja mirava jo...,
començarien les compareixences de consellers dimarts de la
setmana que ve. Per tant, ja seria Comissió d'Hisenda dimarts,
dimecres, dijous i divendres.

(Remor de veus)

En principi sí, tot i que demà segurament...o passat ja... ens
entregaran el calendari, matí i capvespre, sí, com sempre.

(Remor de veus)

 Sí, una darrera l'altra, una darrera l'altra, tots els consellers
passen per aquesta comissió, per tant, una darrera l'altra.
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